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Bestyrelsesmøde Balleskolen  
 

Dato & tid: 3. juni 2025 17.00-19.30 

Sted: Pyramiden 

Deltagere: 

Forældrerepræsentanter: Inaluk Lynge (pt. fraværende), Troels Lomholt, Ulrik Skousbøll Christensen, Marie 

Furbo Carlsen, Rikke Nørgaard Steen, Carsten Ørum Skytt, Martin K. Mollerup. Susanne Gade Clausen 

indkaldt ind til videre i Inaluks fravær. 

Suppleanter: Susanne Gade Clausen, Maibritt Mardahl 

Medarbejderrepræsentant: John Togsverd og Jeppe Bjerre Petersen 

Elevrepræsentanter: Sara og Hanna 8. årgang 

Ledelsen: Morten Lomborg, Vibeke Brokholm Rod og Susanne Kilian 

Sekretariat: Vibeke Brokholm Rod 

Afbud:  

 

Dagsorden og referat:  

0. Åbent punkt (10m): Åbent bestyrelsesformand- og skolelederkontor. Årsberetning ligger på skolens 

hjemmeside. 

 

 

1. Introduktion, herunder godkendelse af dagsorden (5m) 

Rammesætning af mødet v. Carsten 

Dagsordenen er godkendt 

 

2. Princip for Balleskolemodellen (30m) 

Sagsfremstilling: Adhoc udvalg (Susanne G, Carsten, Morten, Vibeke og Susanne) har arbejdet med forslag til 

nyt princip for Balleskolemodellen (bilag). Dette har været behandlet i MED, og der er opbakning til det videre 

arbejde. Drøftelse og evt. beslutning om vedtagelse.  

Herudover drøftes, hvilke principper, skolebestyrelsen kan arbejde med at forny i det kommende skoleår. 

Følgende indspark er modtaget: 

-Mellemformer? Vi beslutter, at mellemformer skal skrives ind i princippet, men kort. 

-Kvaliteten ved ”Åben-plan” modellen uddybes kort 

-Klassedannelser – hvornår slår man klasser sammen på Balleskolen og på hvilke bevæggrunde? 

-Forældreråd –Hvornår er det klasseråd og hvornår bliver det årgangsråd. 

 

Forslag om at lægge link ind i princippet som linker videre til andre principper på skolen såsom mellemformer. 

Skolebestyrelsen giver skoleledelsen mandat til at færdiggøre princippet ud fra input. Princippet tages på første 

bestyrelsesmøde efter sommerferien. 
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3. National elevtrivselsmåling (30m) 

Bilag udsendt. Er blevet drøftet i MED, hvor vi foreslår et fokus på at arbejde med tilhør (så flere føler sig 

inkluderet), med elevinddragelse, støtte og inspiration samt ro og orden. Vi tænker, at det ligger i tråd med 

kommunevisionen om, at flere børn skal gå i skole i lokalområdet, med folkeskolens kvalitetsprogram, med 

karakterdannelse og i øvrigt de indsatser, vi har på skolen. Drøftelse med afsæt i spørgsmål vedrørende de 

tematikker, ledelse og medarbejdere peger på, men også med plads til, at forældrevalgte og elever kan spørge ind 

i forhold til andre tematikker. 

Målingen lægges ud på skolens hjemmeside, så den er tilgængelig for alle forældre. Forældre gøres opmærksom 

på, at den er tilgængelig på skolens hjemmeside. 

 

4. Nyt fra…  Orientering (20 m) 

• Ledelsen 

Status på udeområder: 

Arbejdet ligger fortsat ved kommunen, og skolen bliver ved at rykke for et videre arbejde. Vi forventer 

stadig, at ”Aktiv Frikvarter” går i gang i efteråret – første step er multibaner foran hallen. 

Bestyrelsen tilbyder at hjælpe med at rykke for det videre arbejde. Maibritt tager kontakt 

Elevtal: 

Uændret og forventer ca. 618 elever pr. 5.9.25 

Morten informerer om, at det er en normal procedure er, at klasser lægges sammen, hvis elevtallet 

falder på en årgang. 

Status på vikardækning: 

Det er gået godt, og medarbejderne har arbejdet intenst på at hjælpe hinanden og dække for hinanden 

fravær. 

I kommende skoleår arbejder vi fortsæt på at dække for hinanden, men åbner mere for vikarer og 

lægger et budget der matcher skoler omkring os. Et lavere budget end det vi tidligere har arbejdet 

med. 

Status på skoleårets planlægning: 

Mødeplaner og opgaveoversigter er ved at gøres færdige. Der er deadline 16. juni. I uge 27 sendes 

skema ud til årgangene og forældre 

Nyt fra arbejdstilsynet: 

Fysisk arbejdsmiljø: Der arbejdes med en sag, vedrørende temperatur i glasarkaden og i selve SFO´en 

I bestyrelsen er der blevet arbejdet med forretningsorden som er revideret og bruges som ramme for 

bestyrelsesmøderne på skolen. Dette for at skabe psykologisk tryghed på møderne. 

Ansættelser: 

Der er ansat en fast lærer i udskolingen – Jakob Sørensen som pt. er i et vikariat på skolen. 

Derudover er der ansat et vikariat på kommende 4. årgang som skal dække tysk 

Pt. er der stillingsopslag ude på en fast stilling til udskolingen som skal dække matematik og tysk 

Bestyrelsen: 

Elevråd: Høvdingebold mm. 

Der afholdes høvdingebold turnering onsdag i uge 26 for 4.-8. årgang. Elevrådet er i gang med 

planlægningen af dagen. Der er præmier til dagen, som sponsoreres af Rema1000 
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Der afholdes elevrådsvalg i august 2025 

Sofie, som er lærer på 5. årgang, bliver elevrådslærer i kommende skoleår, da Jane skal på barsel 

 

5. Pause, kaffe og snacks (15 m) 

 

6. Årshjul for SB-møderne (30 m) 

Morten medbringer årshjul med de faste punkter. Bilag bliver ikke klar forlods. Vi arbejder ind i, hvilke emner 

skolebestyrelsen ønsker at bruge tid og energi på i det kommende skoleår. 

Vi sætter dialogmøde ind i årshjulet i september 

Forslag til formen: 

1.forældremøde holdes på samme tidspunkt, hvor Morten forinden holder oplæg om karakterdannelse og vision 

sammen med en fra bestyrelsen. Herefter går forældre ud til forældremøde, og man går ud i sit yngste barns 

forældremøde.  

Eller….. 

0.-4. årgang kommer til fælles oplæg den ene dag og efterfølgende forældremøder og 5.-9. årgang kommer en 

anden dag  

 

Bestyrelsen giver skolens ledelse mandat til at beslutte formen og være nysgerrig på at skabe et inspirerende og 

spændende dialogmøde og forældremøde i husene. 

 

Årshjulet tages på til næste skoleårs første skolebestyrelsesmøde, og det sendes ud til bestyrelsen 

 

7. Sommerafslutning (30 m) 

Skolen er vært ved en sandwich og en sodavand. Morten giver et rids af de ting, vi har arbejdet med 

i dette skoleår og de ting, vi forventer at arbejde med i næste skoleår. Vi siger tak for skoleåret til 

hinanden  

 

8. Eventuelt (5 m) – behandles før punkt 7. 

Forældrehåndbog – en spiselig forklaring på, hvad Balleskolen er og hvad man kan forvente sig som forældre. 

En kort- og en uddybet udgave. 

Erfaringer man giver videre fra forældre til forældre 

Et forsøg på at kommunikere til nye forældre, dermed man hurtigt har et indblik i, hvad Balleskolen er. 

Vigtigt at det ikke bliver et dokument der hele tiden skal opdateres 

 

- Forside med billede af skolen 

- ”Varm” hilsen fra Morten 

- Vision, principper og Balleskolens historie 

- Forældrene siger…….. (citater fra forskellige årgange) 

- Hverdagen i indskolingen, mellemtrinnet og udskolingen.  

- Årshjul for skolen – faste traditioner og vigtige datoer 

- Biblioteket 

- Elevvinkel – hvad siger eleverne 
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Folderen sendes ud til alle forældre til en start. 

Vi arbejder på 1.udkast som vi håber han sendes ud til kommende skolestart. 

Susanne, Carsten og Martin tilbyder sparring og hjælp til forældrefolder arbejdet. 

Elevrådet sørger for at indsamle elevcitater/historier ind som kan komme med i 1.udkast 

Ovenstående er input og forslag til indhold til folderen. 

Susanne Kilian er i gang med at udarbejde en Velkomstfolder til nye 0. årgangsforældre. Det udelukker ikke en 

forældrefolder, da de indeholder forskellige oplysninger. 

Punkter til næste møde:  

 


